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 MEMO 
 

Aan : Leden commissie ABM 
Van : Burgemeester K.S. Heldoorn 
Datum : 4 oktober 2018 
Betreft : Uitbreiding van het aantal 

wijkagenten 
 
 
 
Geachte leden van de commissie ABM, 
 
 
Op 28 juni jl. heb ik gereageerd op raadsvragen van de heer Holtslag, namens de fractie van de VVD, over de 
uitbreiding van het aantal wijkagenten. Deze vragen kwamen na aanleiding van het bericht van de minister 
over extra budget ten behoeve van de Nationale Politie en de wijkagenten in het bijzonder. Ik heb toen 
aangegeven dat de Eenheidsleiding voornemens was om uiterlijk de volgende week inzichtelijk te maken hoe 
zij de extra verkregen gelden willen gaan besteden. De Eenheidsleiding was en is op de hoogte van de wens 
van de gemeente Huizen voor uitbreiding van het aantal wijkagenten naar 8. Ik heb toen tevens aangegeven 
dat ik, zodra inzichtelijk is hoe de Eenheidsleiding de extra gelden gaat besteden, indien nodig, actie zou gaan 
ondernemen, waarin ik dan samen zou optrekken met de regiogemeenten. 
 
Ik breng u graag op de hoogte van de laatste stand van zaken. Politiechef mevrouw Barendse heeft de leden 
van het Regionaal Veiligheidscollege, namens de Driehoek Midden-Nederland, eind juni een brief geschreven 
waarin ze aangeeft waar de politie de extra verkregen gelden wil gaan inzetten.  Alle burgemeesters uit de 
eenheid Midden-Nederland hebben vervolgens de mogelijkheid gekregen om te reageren op dit voorstel 
voor de inzet van de regeerakkoordgelden. Burgemeester Broertjes heeft namens de burgemeesters in Gooi- 
en Vechtstreek gereageerd op het voorstel. Zowel de brief van de politiechef als die van Burgemeester 
Broertjes is bij dit memo gevoegd. Afgelopen maandag zijn het voorstel van de politiechef en alle reacties van 
de burgemeesters op dit voorstel besproken in het Regionaal Veiligheidscollege. Burgemeester Broertjes 
heeft laten weten dat de bespreking voor de Gooi- en Vechtstreek niet tot het gewenste resultaat heeft geleid. 
Ik zal u daar nader over informeren in de commissie ABM van 18 oktober. 
 
 
 
 
 Hoogachtend,  

 
 
Drs. K.S. Heldoorn 
burgemeester 

 

 







 

 

 

 

 

 

 

 

 

Aan de driehoek Midden-Nederland 

t.a.v. mevr. M.H.C. Barendse  

  P.I.  BROERTJES 

POSTBUS 9900 

1201 GM HILVERSUM 

BEZOEKADRES: 

DUDOKPARK 1 
 

 

 

DAT UM 16 juli 2018 
BETREFT  Reactie op voorstel inzet regeerakkoordgelden 

 

 

Geachte driehoek, 

 

Namens alle burgemeesters in ons district wil ik graag reageren op bijgevoegde brief. Het advies vanuit de 

politieleiding is duidelijk over de inzet van extra 54 FTE, namelijk volledige inzet op de thema's 

ondermijning en cybercrime. Na goed overleg met mijn collega-bestuurders en het sectorhoofd wil ik 

melden dat wij van mening zijn dat een deel van deze extra formatie moet gaan naar het versterken van de 

wijkagenten. Wij willen dat aan de landelijke norm van 1 op 5000 wordt voldaan. Van de 32 FTE stellen 

wij voor dat er tenminste 12 FTE wordt ingezet om alle gemeenten te laten voldoen aan de norm van 1 

wijkagent op 5.000 inwoners. Als de politie aangeeft/garandeert dat daar met 12 aan wordt voldaan, 

hebben we die nodig van de 32 fte. Hiervoor is een aantal argumenten in te brengen: 

1) Basis op orde: De huidige capaciteit van politieblauw in de wijk van onze gemeenten is niet op 

orde. Dit is al meerdere jaren aan de orde gekomen in ons DVC. Met de extra formatie komt de 

kans voorbij om te investeren in de basis op orde krijgen. Ook moet er snel een duurzaam 

actieplan komen om snel alle vacatures in te vullen. 

2) Vertrouwen: De uitkomsten van de recente Veiligheidsmonitor bevestigt nog eens wat iedereen al 

weet: onze bewoners hechten veel waarde aan het contact met de wijkagent. Het functioneren van 

de politie in de buurt krijgt in ons district een schaalscore 5,4. De beschikbaarheid van de politie in 

de buurt krijgt een 4,3. Bewoners hebben behoefte aan herkenbare en aanspreekbare professionals 

in de buurt, zeker na de schaalvergroting door de komst van de Nationale politie. De wijkagent is 

daarbij een onmisbare schakel voor het investeren in vertrouwen. 

3) Frontliners: Uit onderzoek is bekend dat bewoners geen goede verbinding kunnen aangaan met 

de relatief anonieme politieorganisatie. Contact met de meldkamer, met een surveillerende 

politieauto of met iemand van de recherche is van geheel andere aard als contact met de wijkagent. 

De politie besteedt terecht veel aandacht aan grote criminaliteit, maar tegelijkertijd dreigen we het 

contact met bewoners te verliezen als er niet voldoende aandacht is voor overlast, vernielingen en 

conflicten in de buurt. De wijkagent is daarbij juist de onmisbare schakel om vroegtijdig 

problemen te signaleren en te beperken. Ook bij thema's zoals ondermijning en radicalisering 

zorgt een goede wijkagent voor het zogenaamde haalwerk als de aangiftebereidheid laag is, of als 

mensen niet meer durven te melden. Versterking van de blauw in de wijk zorgt daarmee juist voor 

extra resultaten in de aanpak van zwaardere vormen van criminaliteit.  

4) Netwerkpartner: De politie is een belangrijke partner bij allerlei zorg- en buurtnetwerken en 

lokale samenwerkingsverbanden. Juist in die overleggen hebben we de wijkagent nodig! Voor de 

aanpak van belangrijke thema's zoals personen met verward gedrag, bij jeugdoverlast, bij de 

lokale PGA en bij woonoverlast. Als we nu niet investeren in extra wijkagenten, zal de groei van 

boa's alleen maar toenemen om toch te voorzien in de behoefte van handhaving in de buurten. 

Maar deze boa's hebben een beperkte bevoegdheid en kunnen niet breed worden ingezet. Naast 

belangrijk voor bewoners zijn wijkagenten ook van belang voor ondernemers in de wijken (en 

zelfs op bedrijventerreinen). 
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5) Te weinig in de buurt: Steeds vaker horen we signalen dat wijkagenten worden ingezet op de 

nooddienst, bij ondersteuning van recherche of in nachtdiensten. Versterking van de wijkagenten 

is nodig om te zorgen dat ze weer het merendeel van hun tijd in hun eigen wijk kunnen zijn. 

Wijkagenten vormen het gezicht van de politie in de wijk. Zij zijn het eerste aanspreekpunt voor 

burgers bij veiligheidsproblemen. De politie is voor burgers een anonieme organisatie waarmee 

geen binding bestaat. Het bellen van 112 of contact met politieagenten in surveillanceauto’s staan 

niet aan de basis van persoonlijke bindingen. Dat ligt bij wijkagenten daarentegen anders, zij zijn 

voor bewoners vertrouwenspersonen. 

 

Samengevat zijn wij van mening dat de extra formatie het beste kan wordt gebruikt voor het actualiseren 

van de wijkagentennorm (niveau 2018) en dat de resterende capaciteit kan worden aangewend voor de 

thema’s ondermijning en cybercrime. Graag licht ik dit standpunt in het komende AVC nader toe. 

 

Namens de burgemeesters in de Gooi- en Vechtstreek, 

 

Hoogachtend, 

 

 

 

P.I. Broertjes 
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